

**Allgemeine Geschäftsbedingungen (AGB) für die Teilnahme an Fortbildungsveranstaltungen des PHI® ProfessorHermann Institutes für Implantologie, Parodontologie & Ästhetische Zahnmedizin**

**General terms and conditions (T&C) for participation in advanced training events of the PHI® ProfessorHermann Institute for Implantology, Periodontics & Esthetic Dentistry**

**1. Geltungsbereich | Anmeldung | Vertragsschluss**

Diese Bedingungen gelten nur gegenüber Unternehmern gemäß § 14 BGB, also gegenüber Personen, die bei Abschluss des Vertrags in Ausübung ihrer gewerblichen oder selbständigen beruflichen Tätigkeit handeln. Anmeldungen werden grundsätzlich in der Reihenfolge ihres Eingangs berücksichtigt. Es besteht aber kein Anspruch auf Abschluss des Vertrags über die Teilnahme. Der Vertrag kommt erst mit Zugang der Rechnung sowie der Anmeldebestätigung des PHI® ProfessorHermann Institutes (PHI® Institute) und nach erfolgreicher Bezahlung der Rechnung zustande. Der Vertrag mit dem PHI® Institute umfasst nur die Teilnahme an der Fortbildungsveranstaltung, nicht aber insbesondere An- und Abreise sowie Unterkunft, die vom Kursteilnehmer (Teilnehmer) selbst zu buchen sind.

**2. Zahlung**

Die Teilnahmegebühr wird zusammen mit der Rechnung gestellt und ist zahlbar innerhalb von zwei Wochen nach Rechnungserhalt in EURO und ohne Abzug. Die entsprechende Anmeldungsbestätigung wird dem Teilnehmer zeitnah nach erfolgreicher Bezahlung zugeschickt.

**3. Absage und Veränderung von Veranstaltungen**

Das PHI® Institute kann aus wichtigem Grund (z.B. mangels kostendeckender Teilnehmerzahl, wegen kurzfristiger Nichtverfügbarkeit eines Referenten ohne Ersatzmöglichkeit, wegen höherer Gewalt wie z.B. aktuelle amtliche Pandemierichtlinien) die Veranstaltung absagen. Der Teilnehmer wird unverzüglich informiert und erhält seine Teilnahmegebühr zurück. Weitere Ansprüche gegen das PHI® Institute sind ausgeschlossen. Das PHI® Institute behält sich zudem vor - soweit dem Teilnehmer zumutbar - vorläufige oder endgültige Änderungen des Programms, des Zeitplans und des Veranstaltungsorts vorzunehmen. Änderungen wird das PHI® Institute den Teilnehmern unverzüglich per E-Mail mitteilen und möglichst auch auf der Website des PHI® Institute ([www.professorhermann.com](http://www.professorhermann.com)) und / oder [www.instagram.com/phi\\_professorhermann\\_institute/](http://www.instagram.com/phi_professorhermann_institute/)) darauf hinweisen. Der Teilnehmer bucht seine An- und Rückreise sowie die Unterkunft selbst. Ihm wird der Abschluss einer entsprechenden Reiserücktrittsversicherung dringend empfohlen.

**4. Stornobedingungen**

Der Teilnehmer kann seine Teilnahme per Brief, Telefax oder E-Mail bis sechs Wochen vor Beginn der Veranstaltung ohne Stornogebühr stornieren, danach bis zwei Wochen vor Veranstaltungsbeginn gegen eine Stornogebühr von 50% der Teilnahmegebühr. Bei späterer Stornierung beträgt die Stornogebühr 100% der Teilnahmegebühr. Das PHI® Institute wird die Teilnahmegebühr, ggf. nach Abzug der Stornogebühr, umgehend an den Teilnehmer zurückerstatten. Dem Teilnehmer bleibt das Recht vorbehalten, dem PHI® Institute nachzuweisen, dass kein Schaden oder ein niedrigerer Schaden als die Stornogebühr entstanden ist.

**Scope | Registration | Conclusion of Contract**

These conditions only apply to entrepreneurs in accordance with § 14 BGB (German Civil Code), i.e., to persons who act in the exercise of their commercial or self-employed professional activity when concluding the contract. Registrations are generally considered in the order in which they are received. However, there is no entitlement to the conclusion of the contract on participation. The contract is only concluded upon receipt of the invoice as well as the confirmation of the PHI® ProfessorHermann Institute (PHI® Institute) and after successful payment of the invoice. The contract with the PHI® Institute only covers participation in the advanced training event, but not in particular travel to and from the event and accommodation which are to be booked by the participant on its own.

**Payment**

The participation fee will be invoiced together with the invoice and is payable within two weeks after receipt of the invoice in EURO and without deduction. The participant will receive the appropriate confirmation of registration thereafter as soon as possible and after successful payment of the invoice.

**Cancellation and Modification of Events**

The PHI® Institute may cancel the event for important reasons (e.g., lack of cost-covering number of participants, unavailability of a speaker at short notice without a replacement option, force majeure like current pandemic state rules, i.e.). The participant will be informed without undue delay and the participation fee will be refunded. Further claims against the PHI® Institute are excluded. The PHI® Institute also reserves the right - as far as reasonable for the course participant (participant) - to make preliminary or final changes to the program, the schedule and the venue. The PHI® Institute will inform the participants of any changes without undue delay by e-mail and will also inform about the changes on the website of the PHI® Institute ([www.professorhermann.com](http://www.professorhermann.com)) and / or [www.instagram.com/phi\\_professorhermann\\_institute/](http://www.instagram.com/phi_professorhermann_institute/)) if possible. The participant books his / her own journey to and from the event as well as accommodation. The conclusion of a travel cancellation insurance is strongly recommended.

**Cancellation Conditions**

The participant can cancel its participation by letter, fax or e-mail up to six weeks before the start of the event without a cancellation fee, thereafter up to two weeks before the start of the event a cancellation fee of 50% of the participation fee is required. In case of later cancellation, the cancellation fee is 100% of the participation fee. The PHI® Institute will immediately refund the participation fee to the participant, if applicable after deduction of the cancellation fee. The participant reserves the right to prove to the PHI® Institute that no damage or a lower damage than the cancellation fee has occurred. The

Unbenommen bleibt das Recht des Teilnehmers, dem PHI® Institute jederzeit einen qualifizierten Ersatzteilnehmer zu benennen.

## 5. Hausrecht

Das PHI® Institute übt, gegebenenfalls gemeinsam mit oder durch Dritte, während der Veranstaltung das Hausrecht aus und ist berechtigt, insoweit Weisungen zu erteilen. Das PHI® Institute kann den Teilnehmer von der Veranstaltung ganz oder teilweise ausschliessen, wenn der Teilnehmer die Veranstaltung stört und die Störung auch nach Androhung des Ausschlusses nicht unterlässt.

## 6. Rechte an Arbeitsunterlagen | Gewerbliche Aufnahmen

Vortragspräsentationen, Filme, Videos, Photos, Tonaufnahmen, Darstellungen von Live-Operationen ('Live-Ops') sowie praktischer Übungen ('Hands-On'), Skripte und sonstige von dem PHI® Institute oder den Referenten gezeigten bzw. gestellten Arbeitsunterlagen können urheberrechtlich oder sonst geschützt sein. Geschützte Unterlagen dürfen insbesondere nicht vervielfältigt oder öffentlich zugänglich gemacht werden. Jede Verwertung ausserhalb der engen Grenzen des Urheberrechtes oder sonstiger Schutzrechte ist ohne ausdrückliche Zustimmung des PHI® Institute unzulässig. Dies gilt insbesondere für Mikroverfilmungen, Übersetzungen und Vervielfältigungen sowie die Übertragung auf und / oder Modifikationen in digitale sowie analoge Speichersysteme. Gewerbliche Ton- und Bildaufnahmen durch Teilnehmer sind während der gesamten Veranstaltung untersagt.

## 7. Einverständnis mit Ton- und Bildaufnahmen

Sofern bei der Veranstaltung von dem PHI® Institute Ton- und Bildaufnahmen gemacht werden, können diese auch Teilnehmer enthalten. Die Teilnehmer werden hierauf zu Beginn der Veranstaltung gesondert hingewiesen. Der Teilnehmer ist einverstanden, dass die Aufnahmen vom PHI® Institute vervielfältigt, verbreitet und öffentlich zugänglich gemacht werden können (z. B. auf der PHI® Website [www.professorhermann.com](http://www.professorhermann.com) und / oder [www.instagram.com/phi\\_professorhermann\\_institute/](http://www.instagram.com/phi_professorhermann_institute/)) sowie den Social Media Konten der in der Ausschreibung deklarierten PHI® Business Partner, sofern die Nutzung nicht die persönlichen Interessen des Teilnehmers in unzumutbarer Weise beeinträchtigt, wobei die Interessen des PHI® Institute angemessen zu berücksichtigen sind. Das Einverständnis gilt örtlich und zeitlich unbeschränkt, der Teilnehmer kann nur widerrufen, wenn das Festhalten an dem Einverständnis aufgrund geänderter, unvorhersehbarer Umstände unter Abwägung der Interessen des Teilnehmers und der Interessen des PHI® Institute unzumutbar ist. Der Teilnehmer kann aber den Personen, die die Aufnahmen anfertigen, mitteilen, dass er / sie nicht einverstanden ist und nicht aufgenommen werden will.

## 8. Haftung

Die Haftung des PHI® Institute auf Schadens- und Aufwendungsersatz für leichte Fahrlässigkeit ist, insbesondere wegen Verletzung von Pflichten aus dem Schuldverhältnis und aus unerlaubter Handlung, ausgeschlossen, es sei denn, das PHI® Institute hat eine wesentliche Vertragspflicht verletzt, also eine Pflicht, deren Erfüllung die ordnungsgemäße Durchführung des Vertrags überhaupt erst ermöglicht oder

participant's right to nominate a qualified substitute participant to the PHI® Institute remains unaffected at any time.

## Domiciliary Right

The PHI® Institute exercises, if necessary together with or through third parties, the householder's rights during the event and is entitled to issue instructions in this respect. The PHI® Institute may exclude the participant from the event in whole or in part if the participant disturbs the event and does not refrain from doing so even after threat of exclusion.

## Right to Working Documents | Commercial Recordings

Lecture presentations, films, videos, photos, sound recordings, presentations of Live surgeries as well as practical exercises ('Hands-on'), scripts and other working documents shown or provided by the PHI® Institute or the speakers may be protected by copyright or otherwise. In particular, protected documents may not be reproduced or made publicly accessible. Any use outside the narrow limits of the copyright law or other protective rights is not permitted without the express consent of the PHI® Institute. This applies in particular to microfilming, translations and reproductions as well as the transfer to and / or modifications in digital and analogue storage systems. Commercial audio and video recordings by participants are prohibited during the event at all time.

## Consent with Audio and Video Recordings

If the PHI® Institute makes audio and video recordings during the event, these may also include participants. Participants will be informed about this separately at the beginning of the event. The participant agrees that the recordings may be reproduced, distributed and made publicly available by the PHI® Institute (e.g., on the PHI® Institute's website [www.professorhermann.com](http://www.professorhermann.com) and / or [www.instagram.com/phi\\_professorhermann\\_institute/](http://www.instagram.com/phi_professorhermann_institute/)) as well as on the social media accounts of the involved and published PHI® Business Partners on the event's program, provided that the use does not unreasonably impair the personal interests of the participant, whereby the interests of the PHI® Institute are to be adequately taken into account. The consent is unlimited by time or space. The participant can only revoke the consent if the adherence to the consent is unreasonable due to changed, unforeseeable circumstances taking into account the interests of the participant and the interests of the PHI® Institute. The participant can, however, inform the persons making the recordings that he / she does not agree and does not want to be recorded.

## Liability

The liability of the PHI® Institute for damages and reimbursement of expenses for slight negligence is excluded, in particular due to breach of duties arising from the contractual obligation and from tort, unless the PHI® Institute has breached an essential contractual obligation, i.e., an obligation to the fulfillment of which is essential for the proper performance of the contract or on the

auf deren Einhaltung der Teilnehmer regelmässig vertrauen darf. In diesem Falle ist die Haftung des PHI® Institute auf den vertragstypischen Schaden begrenzt, mit dessen Eintritt das PHI® Institute bei Vertragsabschluss aufgrund der dem PHI® Institute bekannten Umstände rechnen musste. Die Haftung des PHI® Institute für Schäden aus der Verletzung von Körper, Leben oder Gesundheit, für Vorsatz und grobe Fahrlässigkeit, für das Fehlen einer garantierten Beschaffenheit und nach dem Produkthaftungsgesetz ist jedoch unbeschränkt.

## 9. Schlussbestimmungen

Es gilt deutsches Recht. Ist der Teilnehmer Kaufmann, juristische Person des öffentlichen Rechts oder öffentlich-rechtliches Sondervermögen, ist als Gerichtsstand der Sitz des PHI® Institute (D-Filderstadt) vereinbart, ebenso in Fällen, in denen der Teilnehmer keinen inländischen allgemeinen Gerichtsstand hat, seinen Wohnsitz oder gewöhnlichen Aufenthaltsort nach Vertragsabschluss ins Ausland verlegt hat oder zum Zeitpunkt der Klageerhebung weder Wohnsitz noch gewöhnlicher Aufenthaltsort des Teilnehmers bekannt sind. Das PHI® Institute ist berechtigt, auch am Sitz des Teilnehmers zu klagen.

Stand vom 26. Oktober 2025

compliance with which the participant may regularly rely. In this case, the liability of the PHI® Institute is limited to the contractually typical damage which the PHI® Institute had to reckon with when concluding the contract due to the circumstances known to the PHI® Institute. However, the liability of the PHI® Institute for damages resulting from injury to body, life or health, for intent and gross negligence, for the absence of a guaranteed quality and in accordance with the Product Liability Act is unlimited.

## Final Provisions

German law shall apply. If the participant is a merchant, a legal entity under public law or a special fund under public law, the agreed place of jurisdiction shall be the registered office of the PHI® Institute (GER-Filderstadt), as well as in cases in which the participant does not have a domestic general place of jurisdiction, has moved his place of residence or habitual abode abroad after conclusion of the contract, or neither the place of residence nor habitual abode of the participant is known at the time the action is filed. The PHI® Institute is also entitled to sue at the participant's place of business.

Version as of October 26, 2025